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Akademický senát 

Právnická fakulta 

Univerzita Mateja Bela 
Komenského 20, 974 01 Banská Bystrica 

__________________________________________________________________________________________ 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z riadneho zasadnutia Akademického senátu Právnickej fakulty UMB, ktoré sa 

konalo dňa 11. marca 2014 

 

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Voľba overovateľov zápisnice, voľba volebnej komisie 

3. Vyhlásenie volieb na pozíciu dekana PrF UMB 

4. Voľba volebnej komisie do volieb na pozíciu dekana PrF UMB 

5. Rôzne 

6. Záver 

 

 

Prítomní:   podľa prezenčnej listiny 
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K bodu 1: 

 Predseda Akademického senátu Právnickej fakulty UMB („ďalej len Akademický 

senát, AS“) privítal  prítomných: rektorku UMB Dr. h. c. prof. PhDr. Beatu Kosovú, CSc. , 

prorektora pre rozvoj a informatizáciu UMB  prof. RNDr. Stanislava Holeca, PhD. , dekana 

Prof. JUDr. Stanislava Mráza, CSc. , prodekanov PhDr. Annu Schneiderovú, PhD., Doc. 

JUDr. Jána Cupera, CSc., JUDr. Kyptu Pavla, PhD. pedagogický a nepedagogických 

zamestnancov  PrF UMB, študentov,   členov AS a otvoril riadne zasadnutie AS.  

 Predseda AS konštatoval, že Akademický senát je uznášaniaschopný a oboznámil 

prítomných s programom zasadnutia, kde ako bod 3 podplnil vystúpenie rektorky UMB.   

Členovia AS jednomyseľne schválili program zasadnutia AS.  

 . 

 

Uznesenie č. 1: 

 Akademický senát PrF UMB schválil program riadneho zasadnutia AS nasledovne: 

ZA:    11 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

 

K bodu 2:  

Predseda AS navrhol voľbu  overovateľov zápisnice, a to kandidátov JUDr. Júliu 

Ondrovú, PhD., JUDr. Jaroslava Klátika, PhD, za zapisovateľku Bc. Evu Kapusniakovú. Tí 

boli jednohlasne schválení. 

 

 

Uznesenie č.2 : 

 Akademický senát PrF UMB schválil za overovateľov zápisnice JUDr. Júliu Ondrovú, 

PhD., JUDr. Jaroslava Klátika, PhD., za zapisovateľku Bc. Evu Kapusniakovú. 

 

 

ZA:    11 

PROTI:   0 

ZDRŽALO SA:  0 

 

 

http://www.umb.sk/umb/umbbb.nsf/page/Usek_rektora
http://www.umb.sk/umb/umbbb.nsf/page/Utvar_prorektora_pre_rozvoj_a_informatizaciu
http://www.umb.sk/umb/umbbb.nsf/page/Utvar_prorektora_pre_rozvoj_a_informatizaciu
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K bodu 3:  

 Ako prvá vystúpila rektorka UMB  Dr. h. c. prof. PhDr. Beata Kosová, CSc., ktorá 

uviedla, že PrF je na rázcestí a je potrebné hľadať východiská a dbať na budúcnosť fakulty.  

Poukázala na nedostatky a vyzvala na zabezpečenie si prostriedkov, a to vedeckú 

činnosť, doktorandské štúdium a čiastkové úväzky pedagogických zamestnancov. Uviedla, že 

od PrF a FPV závisí akreditácia a štatút UMB.  

Zdôraznila ekonomický prepad fakulty, aj v dôsledku poklesu počtu študentov 

študujúcich na fakulte. V akademickom roku 2008-2009 navštevovalo fakultu 1361 študentov 

a v roku 2012-2013 len 1071 študentov, pričom ubudlo prevažne študentov bakalárskeho 

stupňa, magisterský stupeň si udržuje trvalý počet študujúcich. V percentuálnom vyjadrení si 

pedagógovia zlepšili hodnotenie v roku 2013 v priemere o 10 %, avšak hodnotenie študijných 

programov pokleslo z 2 na 1,72.   

Poukázala na to, že v rámci pedagogickej činnosti by vyučovanie malo tvoriť 60 % 

a zvyšných 40% by mala tvoriť vedecká činnosť, tá však na PrF je na nízkej úrovni. Daný fakt 

podložila tvrdení, že v roku 2009 mala fakulta z domácich grantov 26 400,-€ a v roku 2013 

len 6 160,-€, za zahraničné granty v roku 2009  4759,-€ a v rokoch 2010-2013 0,-€.  

Taktiež poukázala na úpadok publikačnej činnosti, kde v roku 2010 bolo vydaných 

178 publikačných jednotiek a v roku 2012-2013 len 94. 

 Ďalším podstatným krokom musí byť zriadenie doktorandského štúdia na fakulte, kde 

je potrebné do 15. marca 2014 odovzdať akreditačný spis. 

Ďalším nedostatkom fakulty je množstvo zamestnancov pracujúcich na čiastkové 

úväzky, kde fakulta musí vynakladať finančné prostriedky na úhradu miezd až  36% ročne   

z vlastných zdrojov, ¼ všetkých miezd sa vypláca zamestnancom na čiastkové úväzky. AS 

vytkla, že nekonal skôr a že mal na danú problematiku poukázať. 

Predseda AS PrF UMB JUDr. Ladislav Kováč, PhD. otvoril k danému bodu diskusiu, 

do ktorej sa zapojili 6 diskutujúci: 

Dr. h. c. mult. prof. JUDr. Mojmír Mamojka, CSc. uviedol, že situácia fakulty nie je 

dobrá a že sa zo všetkých síl pokúsi pomôcť fakulte ako garant na doktorandské štúdium 

v obore obchod a zároveň vyjadril svoj zámer kandidovať na dekana PrF UMB v 

nasledujúcich voľbách. Uviedol, že chce s tímom ľudí postaviť fakultu na nohy a to po druhý 

krát, nakoľko je to v súčasnosti boj o prežitie, boj o študentov a podľa súčasného trendu 

v poklese študujúcich bude do roku 2025 pokles narastať na hodnotu 30%. Poznamenal, že je 

tu vulgárny kapitalizmus a že iba schopní prežijú a neschopní odídu. Navrhol, aby sa do 

akreditačného spisu zapracovala priamo žiadosť o habilitačné a profesorské konanie. Jeho 

http://www.umb.sk/umb/umbbb.nsf/page/Usek_rektora
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cieľom je vytvoriť motivačné prostredie pre mladú a strednú generáciu a že má vytvorenú 

konkrétnu predstavu o chode fakulty. 

Doc. JUDr. Ján Cuper, CSc. uviedol, že práca sa na fakulte robí, že sa pracuje na 

publikačnej činnosti, pripravuje sa medzinárodná konferencia a ďalšie projekty. K publikačnej 

činnosti uviedol, že produkuje sa stále viac avšak problémom je, že sa registruje na iných 

fakultách a poznamenal, že čiastkové úspechy sú aj v publikovaní v zahraničí. Za problém 

považuje aj neustále sa meniace kritéria na akreditáciu. Ďalej prítomných oboznámil, že 

v máji sa na pôde PrF UMB uskutoční medzinárodná konferencia, a že sa určite zvýši 

publikačná činnosť.  

Dr. h. c. Prof. JUDr. Vladimír Čečot, CSc. uviedol, že je potreba systémovo pracovať 

a do piatku daného týždňa dorobiť akreditačný spis, čiže treba sadnúť na zadok a robiť. 

JUDr. Júlia Ondrová, PhD. uviedla, že za svoju publikačnú činnosť sa nemá dôvod 

hanbiť, nakoľko na posledných 6 rokov vydala 1 monografiu a 2 učebnice, z čoho jedna bola 

vydaná v anglickom jazyku. Taktiež poznamenala, že na ich vydanie si sama zabezpečila 

sponzorov, ktorí poskytli finančné prostriedky na ich vydanie. Uviedla, že ak sa chce dá sa. 

Dr. h. c. prof. PhDr. Beata Kosová, CSc. poprosila prítomných, aby kritiku nebrali 

osobne, ale dané problémy brali globálne a že vedenie nemôže robiť zázraky, pracovať musia 

všetci.  

JUDr. Pavel Kypta, PhD. podal návrh, aby každý čiastkový pracovník išiel mzdou na 

50% a na základe práce by sa zvyšovali úväzky. 

Prof. JUDr. Stanislav Mráz, CSc. uviedol, že dané riešenie nie je jednoducjé, je to 

dvojsečná zbraň a nikdy to nebude ideálne. 

Doc. JUDr. Ján Cuper, CSc. poznamenal, že na jeho katedre si robotu robí každý na 

100 %. 

 

K bodu 4: 

 K bodu o vyhlásení volieb na pozíciu dekana PrF UMB vystúpil predseda AS PrF 

UMB JUDr. Ladislav Kováč, PhD. ktorý navrhol, aby sa voľby uskutočnili dňa 24.4.2014. 

 JUDr. Martin Kubinec, PhD. uviedol, že termín nás netlačí a že keď sa pozrie do 

kalendára, voľby by sa mohli uskutočniť 13.5.2014. Ďalej sa odvolal na to, že je v platnosti 

nový Štatút fakulty , ktorý bol 10.3.2014  schválený AS UMB. Ďalej vyjadril, že je 

nedôstojné, aby boli uskutočnené voľby 7 mesiacov pred skončením funkčného obdobia 

dekana. 

 JUDr. Júlia Ondrová, PhD. uviedla, že spôsob voľby a ostatné pravidlá sú upravené  

v Rokovacom poriadku PrF UMB a taktiež v Štatúte PrF UMB. 

http://www.umb.sk/umb/umbbb.nsf/page/Usek_rektora


 

Akademický senát Právnickej fakulty Univerzity Mateja Bela Stránka 5 
 

 Doc. JUDr. Soňa Kubincová, PhD. položila otázku, že prečo by sa mali voľby 

uskutočniť v apríli 2014, či je potrené splnenie konkrétnych lehôt. 

 JUDr. Ladislav Kováč, PhD. uviedol, že je demokratické, aby zvolení senátori za 

študentskú časť mohli podľa zákona vykonávať svoju činnosť a využiť svoje právo voliť. 

Uviedol, že dvaja externí študenti magisterského štúdia končia vykonaním štátnej záverečnej 

skúšky v apríli a ak to zákon pripúšťa, nemalo by im byť uprené právo voliť. AS UMB 

vyhlásil voľby na post rektora UMB na deň 6.5.2014, napriek tomu, že funkčné obdobie 

súčasnej rektorky končí až v novembri 2014. Ďalej uviedol, že Štatút PrF UMB bol schválený 

v pôvodnom znení a že voľby sa môžu konať len počas semestra a že aj denný študent 

odchádza v rámci programu do Salzburgu. Týmto podotkol, že by v inom termíne senát nemal 

plný počet riadne zvolených senátorov uplatňujúcich si riadne svoj mandát, preto trvá na 

návrhu vyhlásenia volieb na 24.4. 2014. Taktiež podporil názor rektorky UMB, že nech je na 

fakulte  už aj nový človek, ktorý sa bude o akreditáciu zaujímať a na nej pracovať a povedie 

fakultu tam kde má byť, aby sme boli akcie schopný aby sa fakulta uplatňovala na trhu a že sa 

určite budúci dekan bude zaujímať a podporovať akreditáciu. Taktiež uviedol, že nebol 

podaný pádny argument, prečo by sa nemohli uskutočniť voľby v apríli. 

 JUDr. Ing. Michal Turošík, PhD. uviedol, že Dominik Čipka odchádza do zahraničia 

až v budúcom akademickom roku, pravdepodobne v letnom semestri. 

 JUDr. Júlia Ondrová, PhD. poznamenala, že ak bol senát zvolený zákone, čo bol, 

všetci 11 by mali mať možnosť uplatniť svoje právo voliť, a že voľby nie je možné uskutočniť 

počas skúškového obdobia a počas prázdnin. 

 Bc. Vlastimil Satury uviedol, že kredit školy ho zaujíma aj zaujímať bude, blaho školy 

leží aj jemu na srdci nakoľko aj pri výkone povolania by bol hrdý, aby mohol povedať, že  

študoval  na PrF UMB a nie že študoval na fakulte, ktorá zanikla. Vyjadril sa, že by bol veľmi 

rád, ak by mohol uplatniť svoje právo voliť ako legálne zvolený senátor AS PrF UMB. 

A názor, či je vhodné, aby odchádzajúci študenti mohli rozhodovať o budúcnosti fakulty 

prirovnal k myšlienke, či je vhodné aby rozhodovali napr. dôchodcovia o voľbe prezidenta 

alebo zložení NRSR, keď sa budúcnosť týka skôr mladších. 

 Bc. Eva Kapusniaková uviedla, že ukončenie magisterského štúdia nemusí znamenať  

úplný koniec pôsobenia študenta na fakulte, nakoľko bude pravdepodobne existovať možnosť 

štúdia v rámci doktorandského štúdia alebo rigorózneho konania.  

 Doc. JUDr. Ján Cirák, CSc. poznamenal, že uvedené lehoty sú poriadkové a že môže 

nastať situácia, že dekan nebude v 1. termíne zvolený. 

 Bc. Vlastimil Satury uviedol, že aj v AS UMB bol zvolený totožný systém voľby 

rektora UMB, t.j. skorší dátum, vzhľadom na to, že viacerí študenti odchádzajú.  
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 Na základe hlasovania členov senátu predseda AS PrF UMB vyhlásil voľby na pozíciu 

dekana PrF UMB, ktoré sa uskutočnia 13.5.2014. 

  

Uznesenie č. 3: 

 Akademický senát PrF UMB hlasoval o termíne uskutočnenia sa volieb na pozíciu 

dekana v termíne 24.4.2014 nasledovne: 

ZA:    5 

PROTI:   6 

ZDRŽALO SA:  0 

 

Uznesenie č. 4: 

 Akademický senát PrF UMB hlasoval o termíne uskutočnenia sa volieb na pozíciu 

dekana v termíne 13.5.2014 nasledovne: 

ZA:    6 

PROTI:   5 

ZDRŽALO SA:  0 

 

 

K bodu 5: 

 V rámci bodu „Rôzne“ vystúpil 1 diskutujúci. 

 JUDr. Martin Kubinec, PhD.  uviedol, že by sa mali dať všetky predpisy do súladu 

s aktuálne schváleným Štatútom PrF UMB. 

  

K bodu 6: 

 Tajomníčka AS PrF UMB Bc. Eva Kapusniaková prečítala zápisnicu zo zasadnutia, 

ktorá bola na mieste overená. 

Predseda AS poďakoval prítomným za účasť, popriali veľa pracovných úspechov, 

a zasadanie AS PrF UMB ukončili. 

 

JUDr. Ladislav Kováč, PhD. v.r. 

     predseda AS PrF UMB 

 

Za správnosť:  Bc. Eva Kapusniaková 

           tajomníčka AS PrF UMB 

V Banskej Bystrici dňa 15.03.2014 


